
  
 
 

Zápis 
            z 15. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 26. 9. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT 
Čas konání: 14:00 – 15:40 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 28 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Juračka, Ing. Klimeš, doc. Knoflíček, prof. Maca, Bc. Belza,          

Ing. Kvarda, T. Prášek 
Neomluveni: Ing. Kokrda 
Hosté: proděkani prof. Křupka, doc. Fuis, doc. Hlinka a Ing. Bednář a tajemník            

fakulty Ing. Tesař  
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

Program: 
1. Předání osvědčení novým členům AS FSI 
2. Volba skrutátorů 
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 14. řádného zasedání, plnění          

usnesení 
4. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
5. Předložení Aktualizace Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
6. Projednání akreditace nových studijních programů na FSI 
7. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
8. Schválení termínu (24. 10. 2019) a programu příštího zasedání 
9. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal proděkany prof. Křupku, doc. Fuise, doc. Hlinku a Ing. Bednáře a             
tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
 
ad 1) Předání osvědčení novým členům AS FSI 
 
Svou činnost ve studentské komoře ukončili Ing. Navrátilová a Ing. Zapletal, jejich náhradníky             
jsou Ing. Kopečková, která se na dnešním zasedání ujala svého mandátu, a Ing. Kvarda, který               
svou činnost zahájí po návratu ze studijní stáže. 
 
 
ad 2) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Ramík, Ing. Hrabec 
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 14. řádného zasedání,           
plnění usnesení 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 15. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Kontrola zápisu:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis ze 14. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení:  
Doc. Návrat informoval, že na výjezdním zasedání AS VUT byl schválen Dodatek č. 1 ke               
Statutu FSI. Doc. Návrat následně obdržel komentář předsedy AS VUT, který je ve shodě s               
názorem rektora a právního oddělení, a v němž je vyjádřen názor, že struktura FSI je               
nepřehledná a návrh, zda by fakulta přece jen neuvažovala o změně. Doc. Návrat předá dopis               
vedení FSI a může se jím zabývat i legislativní komise. 
Pan předseda dále seznámil senátory s některými statistickými údaji, poskytnutými organizací           
SCIO. 
 
 
ad 4) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Prof. Křupka: 
- Proběhlo setkání děkanů a proděkanů strojních fakult. 
- Oproti loňskému roku došlo k poklesu studentů, do 1. ročníku BS je zapsáno 1010              

studentů, do 1. ročníků navazujících programů se zapsalo 526 studentů a do            
doktorského studia 78 studentů. 

- Zítra bude Rada vlády pro výzkum, vývoj a inovace schvalovat zveřejnění výstupů z tzv.              
Modulu 1 – hodnocení vybraných výsledků za období 2016/17. 

- Do konce příštího týdne se budou odevzdávat výsledky za další období - vybírají se              
výsledky za rok 2014 - 2018, mohou být i z impaktovaných publikací. Záměrem VUT je               
vykazovat pouze excelentní výsledky. Prof. Křupka krátce nastínil možné důsledky této           
strategie. 

RNDr. Popela zaslal informace z úrovně RVŠ a AS VUT mailem a okomentoval je. 
Prof. Štětina: 
- Na Rektorátě VUT proběhlo setkání zástupců fakult na téma hodnocení akademických           

pracovníků. Prof. Štětina prezentoval motivační systém FSI. 
- AS VUT: EK schválila dokument, týkající se rozdělení 15 mil. z IP, senát však velkou               

většinou dokument nepřijal, způsob rozdělení je tedy zatím nejasný. 
- Prof. Štětina byl zvolen do Rady pro vnitřní hodnocení. 

Doc. Roupec: 
- LK RVŠ projednávala materiál MU a dalších univerzit s náměty k novele VŠ zákona. 

Tajemník: 
- Plánovaná rekonstrukce areálu z programu reprodukce majetku VŠ: po konzultaci s           

investičním odborem bylo rozhodnuto, že po zhotoviteli projektové dokumentace bude          
požadován BIM (Building Information Management), který v dohledné době bude          
požadován zákonem. V současné době se pracuje na jeho zadání, proto ještě nebyla             
vypsána veřejná zakázka na projektanta, rektor přislíbil její vypsání v průběhu října.            
K vlastní  rekonstrukci dojde v roce 2021. 

- Probíhá rekonstrukce parkoviště před A1. 
Ing. Konečná: 
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- Dozorčí rada KaM řeší revizi pravidel pro přidělování míst. Na brněnských kolejích chybí             
celkově tisíce lůžek, záměrem je, aby každý student 1. ročníků BS, který si o koleje               
požádá, místo také dostal. 

- Začala druhá polovina oslav 120. výročí založení VUT. 
- Byla spuštěna aktuální verze Příručky prváka a to i v anglické verzi. 

 
Prof. Spousta upozornil, že rekonstrukce výrazně zasáhne do života fakulty, nejen co se týče              
výuky, ale i vědecko-výzkumné činnosti. 
Pan tajemník odpověděl, že této situace si je vědom, fakulta bude mít rok na to, nalézt                
náhradní řešení. 

 
ad 5) Předložení Aktualizace Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na           
rok 2019 
 
Pan tajemník uvedl, že aktualizace v zásadě spočívá ve dvou změnách: 
- AS VUT neschválil pravidla, ze kterých měl vyplynout způsob rozdělení 15 mil. Protože             

způsob není dosud znám, byla do rozpočtu do výnosu institucionální podpory vložena            
částka, odpovídající přepočtenému podílu podle RIVu. 

- Byla doplněna položka v akcích fakultního významu - bylo rozhodnuto obnovit vozový            
park. 

Tímto je rozpočet předložen, pokud AS VUT do příštího zasedání dořeší způsob rozdělení,             
bude do rozpočtu vloženo správné číslo. 
 
RNDr. Popela uvedl, že o motivačním systému AS VUT hlasoval v poměru 6:4 (RNDr. Popela,               
Prof. Štětina po předchozích kritických projednáváních systém podpořili) , 10 senátorů se            
zdrželo, 2 senátoři odešli z místnosti. EK AS VUT předtím hlasovala v poměru 13:0:0. Rozdíl v                
hlasování byl dle něho zřejmě způsoben nedostatkem času na prostudování závěrečných           
úprav při jednání. Dále sdělil, že tato situace se na úrovní VUT bude dále řešit, protože                
předložena byla pouze kritéria a nikoliv dodatek pravidel rozpočtu a dodatek rozpočtu.            
Zároveň budou dále probíhat širší diskuse k různým aspektům hodnocení výkonů ve VaV viz              
Plán realizace SZ VUT na 2020, kde podotkl, že na AS VUT v diskusích zaznělo, že je přece                  
zřejmé, že hodnocení má být po oborech. Uvedl, že např. excelentní pracoviště jako je              
CEITEC se přece nebude porovnávat s FAVU, FP (nebo FSI), ale se skutečně mezinárodně              
excelentními pracovišti jako je CIRC, CERN aj. Podobně se porovnají třeba umělecké,            
ekonomické a strojírenské obory. Dále se bude zřejmě diskutovat návrh avizovaný rektorem,            
který by měl ocenit vysoce kvalitní publikace (dle WoS, AIS) bezprostředně potom, co vyjdou,              
a tak by se např. doktorandi mohli dočkat tohoto adresného ocenění své práce i během               
studia, a podobně mladí pracovníci bez tradičních víceletých odkladů. 
 
Další informace se týkala licence MATLABu - od 1. 1. by měla být dle sdělení ředitele CVISu                 
licence pro všechny studenty. 
Prof. Štětina podotkl, že obnova vozového parku je vysoce žádoucí.  
Dále pan profesor předložil senátorům návrh na založení pracovní komise, která by se             
zabývala, v souvislosti s novými akreditacemi, novým systém hodnocení výuky.  
  
 
ad 6) Projednání akreditace nových studijních programů na FSI 
 
Proděkan Bednář uvedl, že minulý týden byla senátorům zpřístupněna webová stránka, na            
které se mohou seznámit s podklady pro akreditace. Byly definovány jednotlivé programy se             
specializacemi, byli nastaveni garanti, došlo ke sloučení výuk. V BS vznikl nový předmět             
Základy strojního inženýrství, v některých dalších předmětech byly udělány dílčí úpravy.           
Vedení ustoupilo od myšlenky, akreditovat všechny programy v angličtině, aby nedocházelo k            
situacím, kdy do jednotlivých programů budou přihlášeny jednotky uchazečů a z kapacitních            
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důvodů nebude nakonec žádný z nich otevřen. Z tohoto důvodu vedení vybralo pro akreditaci              
z BS obor Základy strojního inženýrství a Profesionální pilot. Co se týče NMS, byli ředitelé               
ústavů vyzváni o předložení předmětů, které daný ústav je schopen učit v angličtině, následně              
vznikne obecný program, který bude fakulta nabízet. Dále budou v angličtině samozřejmě            
nabízeny double-degree programy. 
 
Ing. Roupec se otázal v návaznosti na redukci programů nabízených v anglickém jazyce, co              
se stane s jednotlivými předměty, vyučovanými v AJ, které jsou nabízeny studentům v rámci              
ERASMUS+. 
V diskuzi se senátoři zamýšleli, jak danou situaci řešit, proděkan Bednář přislíbil, že záležitost              
ještě prověří. 
Doc. Pantělejev upozornil na situaci, kdy na jiné fakultě je vyučován předmět, jehož garantem              
je zaměstnanec FSI, přitom fakulta již jeho výuku nezajišťuje, a požádal vedení, aby na tuto               
situaci reagovalo. 
Proděkan Bednář uvedl, že FSI, pokud je v nově akreditovaném programu uveden            
zaměstnanec z jiné fakulty, kontaktuje příslušného děkana a záležitost projedná, a očekával            
by tedy, že ostatní fakulty se vůči FSI zachovají stejně, i když ví, že ne ve všech případech tak                   
učiní. 
Doc. Návrat vyjádřil poděkování za AS FSI prof. Šanderovi za práci, kterou na přípravě              
akreditací nových studijních programů vykonal. Ing. Bednář se připojil s poděkováním           
Mgr. Svobodové. 
Proděkan Bednář ještě doplnil, že na ak. rok 20/21 budou uchazeči přijímáni ještě do              
stávajících programů, jakým způsobem budou studenti převáděni do nových programů, bude           
vedení FSI ještě řešit. 
Doc. Roupec upozornil, že pokud škola přijme studenta do nějakého studijního programu,            
měla by mu i umožnit v tomto programu studium ukončit. 
 
 
ad 7) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
Výběrové řízení na pozici odborného asistenta na ÚVSSR: 
Zástupce FSI Ing. Ramík 
Náhradník doc. Pantělejev 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 8) Schválení termínu (24. 10. 2019) a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 16. zasedání je čtvrtek 24. 10. 2019 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Pravidla pro přijímací řízení do BS, NMS a DS - předložení 
- Zpráva o hodnocení výuky za LS - předložení 
- Aktualizace Rozdělení finančních prostředků - schválení 

 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 3 
 
 
ad 11) Různé 
 
Tajemník: podařilo se rozklíčovat výuku mezifakultních předmětů. S ohledem na objem peněz            
se jednalo o časově náročnou práci. Je ke zvážení, zda je toto financování na úrovni VUT                
nutné. V diskuzi se senátoři zamýšleli vážně i žertovně nad způsobem jejího financování             
hodnocení. RNDr. Popela konstatoval, že svobodné předměty navrhli členové SK minulého           
AS VUT ve snaze alespoň drobně podpořit aktivní studenty, aby mohli navštěvovat výuku na              
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jiných součástech a učitelé poutající tento zájem byli finančně oceněni. Zároveň se jednalo             
alespoň o náznak prostupnosti studia ve srovnání s MU. Výsledná pravidla financování            
připravili příslušný prorektor a předseda PK AS VUT. Jeho původní návrh bylo přímo oceňovat              
učitele z rozpočtu VUT pomocí IS bez zátěže fakult. Prof. Spousta vyslovil názor, že              
administrativně náročné kroky nejsou přínosné, učitelé plní své poslání a jsou placeni za             
výuku to, podle obvyklého systému  financování. 
Doc. Roupec sdělil, že se zúčastnil fakultního zájezdu na závody formule Student v Mostě. Byl               
příjemně překvapen vysokou úrovní soutěže a ocenil výkony týmu VUT, který skvěle            
propaguje fakultu a celé VUT. Doporučuje vyšší zájem akademické obce o tuto akci a              
maximální materiální i morální podporu studentskému týmu. 
Prof. Štětina informoval, že v letošním roce mají studenti týmu Formula Student v plánu              
postavit dva nové vozy, jeden z nich elektrický. 
Doc. Hlinka pozval senátory na Noc vědců a poděkoval všem, kteří se podíleli na přípravě               
prezentace fakulty, stejně tak všem, kteří se podílí na přípravě prezentace na Mezinárodním             
strojírenském veletrhu. 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Bc. Petra Kosová   
  
 
zapsal: Brigita Rohovská 
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